
Mødetype: 

 

Skolebestyrelses-

møde 

 

 

Dato og sted:  

 

13/6 kl. 18.00 – 21.00 i 

mødelokalet ved 

administrationen  

Ordstyrer/Facilitator: Brian Axelsen 

 

Referent: Susanne Damsgaard-Larsen  

 

Fraværende: Morten, Vivi, Christian, Dagmar 

Deltagere:  

 

(m. forplejning) 

 Emne (og 

ansvarlig) 

Hvad skal vi 

udrette? 

Proces Tid Beslutning og 

hvem gør hvad? 

1. Godkendelse af 

dagsorden  (Tom) 

Sikre at dagsordenen er 

godkendt som fælles 

udgangspunkt for dagens 

møde. 

Alle deltagere har mulighed 

for at kommentere på 

dagsordenen og ønske 

mindre underpunkter 

skrevet ind under evt. 

 

5 Godkendt 

Vi byder velkommen til Karina Axelsen – valgt som 

medarbejderrepræsentant til skolebestyrelsen 17 / 18 

 

2. 

 

Godkendelse af 

referatet fra sidste 

møde 

(Tom) 

 

Der er udsendt et forslag 

til referat fra 

skolebestyrelsesmøde d. 

25/5, og der er indkommet 

et forslag til en rettelse i 

referatet.  

 

Nyt forslag til referat 

vedhæftet.  

 

 

15 
Referatet som er udsendt som bilag til dette møde godkendes 

3.  Seneste nyt vedr.   

de to konkrete 

ansøgninger som 

skolen har indsendt 

(Lars) 

Projekt vedr. mere 

fleksibel planlægning af 

skoledagen – Ansøgning 

fra Auning Skole til 

Undervisningsministeriet 

ikke imødekommet.  

Hvad betyder det? 

 

Projekt vedr. løft af de 

fagligt svageste elever – 

sidste nyt. 

 

Skoleledelsen orienterer og 

der er mulighed for at stille 

spørgsmål 

15 Ansøgningen vedr. mere fleksibel planlægning af skoledagen blev 

desværre ikke imødekommet af Undervisningsministeriet. Men den 

selvsamme ansøgning til Rammeaftale blev faktisk godkendt i B&UU 

d.2.-5. 17. 

Og Auning Skoles ambition omkring brugen af to lærerordning 

indgår allerede meget aktivt  i skolens helhedsplan for 17 / 18. 

Derfor er vi i disse dage i tæt kontakt med Forvaltningen. Finn 

Mikkelsen undersøger i øjeblikket, om det er en mulighed at 

gennemføre initiativet som en forsøgsordning under 

Undervisningsministeriets §55. Vi fortsætter af indlysende årsager 

planlægningen af næste skoleår, mens vi afventer svar. 

Skolebestyrelsen drøfter vigtigheden i netop det fokus, der er for 



skolens ansøgning – elevernes læring og trivsel,  samt de konkrete 

initiativer og ideer til at komme i lag med 

uddannelsesparathedsvurderingerne, som vi ønsker at handle på. 

Skolebestyrelsen bakker aktivt op om den aktuelle planlægning, der 

pågår. 

Projektet vedr. løft af de fagligt svageste elever. Lars har været til et 

af ministeriets informationsmøder, her var et meget inspirerende 

indlæg ved Rani Hørlyck – skoleleder fra Søndervangsskolen i Århus. 

Hun beskriver tre væsentlige områder i skoleforandringsprocesser: 

Tæt kontakt med den enkelte elev 

Tæt kontakt og udbygget forældresamarbejde 

Kompetenceudvikling af personalet 

Vi har inviteret Rani Hørlyck til et pædagogisk møde med det 

pædagogiske personale i uge 32. 

Herudover vil vi som en del af projektet blive tilbudt assistance af 

ministerielle læringskonsulenter. 

For at understøtte Auning Skoles muligheder for at lykkes med 

projektet, har vi fået mulighed for at forlænge vores gældsafvikling 

til Norddjurs Kommune. Det betyder, at vi har mulighed for at bruge 

ekstra ressourcer på personale og gæstelærere i 17 / 18. 

Bl.a. køber vi næste skoleår v UngNorddjurs et forløb til 8. Årgang – 

MyLife, og er i gang med en forhandling med Bjarne Kristensen 

(UngNorddjurs) om et forløb til kommende 7. Årgang – kaldet Social 

Pejling.  

Herudover er vi optaget af velfungerende forebyggende forløb fra 0. 

– 6. Klasse – gerne i tæt samarbejde med skolerne i Vest Således at 

vi tilsammen har en helhedsplan for alle elever på Auning Skole. 

 

 

 

 



4. Samarbejdet mellem 

skolerne i Vest 

(Susanne og Lars + 

alle) 

  

Orientering om indholdet 

af samarbejdet med 

skolerne i Vest samt 

drøftelse af perspektiverne 

i samarbejdet. 

 

Kort oplæg fra Susanne og 

Lars + efterfølgende 

drøftelse 

20 Der er kommunalt vedtagne retningslinjer for elever med særlige 

behov, disse retningslinjer drøfter vi med skolerne i Vest. Ud fra en 

fælles ambition om fælles fokus og samarbejde om elever med 

særlige behov 

Vi samarbejder med Naboskolerne omkring ressourcepersoner – 

vejledere og på den måde videndeler vi fire skoler. 

Vi har fortsat enkelte elevarrangementer – Høvdingebold stævne for 

5. Årgang,  Idræts Festival for kommende 7. Årgang. 

Men ellers har samarbejdet udviklet sig til rammer om faglig 

sparring og videndeling – en fælles optagethed af, at elever og 

forældre oplever sammenhæng i elevernes læring og trivsel mellem 

de fire skoler i Vest 

Vi har drøftet med Naboskolerne, at den nye Læringsplatform 

EasyIQ er velegnet til videndeling. 

Vi har ligeledes drøftet muligheden for, at Auning Skole deltager på 

forældremøderne på 5. Årgang sammen med ledelsen på skolerne i 

Vest, for sammen i god tid at forberede de gode sammenhænge i 

skoleforløbet for elever og forældre. 

 

5. Temadrøftelse: 

Revitalisering af 

forældremøder og 

forældresamarbejde  

– evt. med 

inspiration fra andre 

skoler 

 (alle) 

 

 

Bestyrelsen vil gerne 

drøfte dette emne og 

sende input/ønsker til 

drøftelse i skolens 

pædagogiske personale 

 

Skolebestyrelsen giver input 

til hvad de kunne tænke sig 

i forhold til forældremøder 

og forældresamarbejde – 

gerne med helt nye vinkler. 

 

 

45  

Bestyrelsen drøfter, hvad er gode forældremøder ? hvordan 

balancerer vi behovet for forældrenes samtale med hinanden ? og 

skolens ( og forældrenes ) behov for informationer ? 

Mangler forældrene en introduktion til skoledagen ? – sådan er en 

skoledag – sådan fokuserer vi på læring – sådan følger vi op på 

læring – 

Bestyrelsen – Allan – gennemfører  forældremøder for alene 

forældre på kommende 7. Årgang, har gjort det i en 3 – 4 år. Allan 

gennemfører tilsvarende forældremøde på kommende 0. Årgang i år. 

 

Det drøftes igen, at UU vejledningen fylder for meget på 

forældremøderne i overbygningen. Det fremhæves, at den 



almindelige UU vejledning ikke giver mening for specialklasserne. 

Forslag, at forældrene får mulighed for at bidrage til dagsorden for 

forældremøderne – på klasseniveau. 

Drøftelse igen vedr. forældrerådene – hvad er forældrerådets rolle ? 

Tilsvarende kunne det være en ide ” at vende de traditionelle 

dagsordner på hovedet” – så punktet ” forældre” – ”forældreråd” 

indleder forældremøderne.. 

Kan vi udbygge samarbejdet med forældrene om Kerneopgaven –  

Bestyrelsen udveksler som ovenfor skitseret forslag til revitalisering 

af forældremøderne.  

Allan supplerer med inspiration fra Mariager Skole, der har udviklet 

et idekatalog til temaer til relevante drøftelser årgangsvist. 

Workshop aften for forældrerådene drøftes kort igen.  

Inspiration fra Søndervangsskolen, der afvikler skole – hjemsamtaler 

på en anden måde ( 4 gange om året – åben skole for børn og 

forældre fra kl. 12 ) 

Forældrerådenes opgave skal drøftes igen. 

 
 
 
 
 
 
 

   

PAUSE 
 

  

10 

 

 

 

 

6. Plan for 

skolebestyrelses-

møder i næste 

skoleår 

(Lars + alle) 

 

Forslag til placering af 

møder i næste skoleår 

drøftes – samt overordnet 

drøftelse af indhold, 

årshjul m.m.  

 

 

Skolens ledelse medbringer 

et forslag til mødedatoer 

efter samme model som i 

indeværende skoleår. 

 

15 

Morten Exner har meddelt, at han træder ud af bestyrelsen, da hans 

datter skifter skole 

Else ønsker også at udtræde af bestyrelsen, hun erstattes af Dorthe 

Greve Ensig fra Grenå 

Lars har formuleret forslag til årskalender for bestyrelsens møder i 

skoleåret 17 / 18 – placeret sidste tirsdage i måneden 

 

Vi drøfter en fortsættelse af temamøderne næste skoleår – evt. hver 

 



andet møde med et fokusområde fra skolen – evt.  hvert andet 

møde med en temadrøftelse konstitueret fra konkret indhold fra 

bestyrelsens møder – f.eks. forberedelse af et samarbejdsmøde med 

forældrerådene  

 

 

 

8. 

 

Nyt fra skoleledelsen  

(Susanne og Lars) 

 

Susanne og Lars orienterer 

kort om aktuelle emner. 

 

 

 

 

15 
- Auning Skole deltog også i år i Auning Løbet med godt 300 

deltagere. Vi sender en Tak til sponsorerne evt. via 

Lokalavisen 

- Onsdag d. 21.-6. afholder vi Dimissionsfest – 

skolebestyrelsen er hermed inviteret. Bestyrelsen drøfter , 

skal der være ”legater” – f.eks. lade eleverne vælge 

”årgangens kammerat” 

- Bestyrelsen inviteres til forældremødet for kommende 0. 

Årgangs forældre d. 20.-6. Kl. 19, som Allan faciliterer 

- Vi gennemfører igen næste skoleår Linjedage i 

overbygningen – 20 stk. næste skoleår, her fortsætter vi 

samarbejdet med Ungdomsuddannelserne 

- Om halvanden uge sender vi eleverne på sommerferien, 

uge 26 og uge 32 arbejder personalet med pædagogiske og 

forberedende opgaver 

 

 

 

9. 

 

Nyt fra 

skolebestyrelses-

formanden 

(Tom) 

 

Skolebestyrelsesformand-

en har mulighed for at 

orientere om aktuelle 

sager 

 

 

 
 

 

15 

- trafikforholdene omkring skolen er fortsat uafklarede, 

situationen er beskrevet på Auning ByPortal 

- landsmøde Skole & Forældre d. 17. + d. 18. November – 

indbydelse er rundsendt til forældrerepræsentanterne 

- Der er Kommunalvalg i november – skal vi tage fat på den 

skæve økonomiske tildeling, der er mellem skolerne ? 

Bestyrelsen drøfter, at hvis bestyrelsen vælger at blande sig 

i den politiske debat, så anbefales det, at bestyrelsen 

udfærdiger ” et talepapir”, så bestyrelsens stemmer  er 

afstemte. Den gode timing for dialog med politikerne 

drøftes. 

- Kantinens sortiment drøftes igen, kage sælges kun om 



fredagen. De kulørte vand drøftes igen, de indgår i 

kantinens sortiment for at tiltrække de unge, så de ikke går 

i byen for at handle. Vi har mange unge mennesker, der 

handler i Hallen eller i Byen. Kunne det være en drøftelse, 

som tages op på forældremøderne ? Samtalen på 

forældremøderne har tidligere lænet sig op af en 

sundhedspolitik. Nogle steder uddeles der 

forældreinformation fra afdelingen – kunne der være fælles 

info  - også om gode madvaner? 

- Vi har fortsat en udfordring med elever, der ikke bader efter 

idræt  

 

10. Nyt fra 

elevrådsformanden 

(Dagmar og Magnus) 

Elevrådsrepræsentanterne 

har mulighed for at 

orientere om aktuelle 

forhold 

 5 - elevrådet – Magnus har modtaget en del spørgsmål vedr. 

Djurs Sommerland. Bestyrelsen ønsker ikke, at Djurs 

Sommerland er en ”skoleting”, men en ting, man kan gøre i 

sin fritid. 

- Det forlyder, at spærringen af Sdr. Fælledvej fjernes 

 

11.  

Nyt fra medarbejder-

repræsentanterne 

(Anita) 

 

 

Medarbejderrepræsentan-

terne har mulighed for at 

orientere om aktuelle 

forhold. 

 

  

5 

- intet aktuelt 

 

12. Kort evaluering af 

mødet 

(alle) 

Kort evaluering af dagens 

møde. 

 
5 - kunne man forestille sig, at Auning Skoles Bestyrelse 

afholder et vælgermøde ? hvilke forhold kunne det være 

væsentligt at forberede i så fald ? – skulle det være et 

vælgermøde arrangeret af Skolerne i Vest ? 

-  

13. Næste skole-

bestyrelsesmøde  

(Tom + alle) 

 

Drøfte punkter til næste 

møde. 

 

Alle kan bidrage til den 

næste dagsorden. 

5 - evt. koordinering af bestyrelsens deltagelse i efterårets 

forældremøder 

- Idræt og badning  - badefaciliteterne i Hallen ? 

- Samarbejdet med Hallen ? 

-  



14. Evt. 

(Tom + alle) 

  
5 - afholder vi et arrangement for forældrerådene i efteråret 

2017 

- kunne det være en ide at afholde et bestyrelses 

forældremøde ved overgangen fra 3. – 4. Klasse ? 

 

 
 

 


